
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 17
Olomouc - střed

Č. 2 / 2024 05. 02. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Vanečková Magdaléna, Helcel David, Ing. arch., Jakubec Aleš, RNDr. Ph.D., Brožová Věra,
Mgr., Dostál Miloš, Mgr., Krausová Iveta, Mgr.

Omluveni: Runták Robert, JUDr. MBA, Lebedová Eva, Mgr. Ph.D., Fraitová Jana, Záleská Markéta,
Mgr.

Hosté: Ing. Jasinský OMZOH, MPO, veřejnost

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Prověření kamerového systému | Franklinova ul.
Komise nechala umístit kamerový systém na ulici Franklinova z důvodu často vznikajících černých skládek v
blízkosti kontejnerů, nicméně zatím se kamerový systém zdá být nefunkční. Městská policie zde žádný podnět
neřešila, ale občané již několik podnětů zaznamenali a stále si stěžují.
Komise žádá o prověření.

2.2 Zákaz kontejnerů v centru města
Podle obecně závazné vyhlášky, týkající se komunálního odpadu, by v centru města neměly být stabilně
umístěné kontejnery. Na ulici se mohou umístit pouze před svozem.
Komise žádá městskou policii o kontrolu a řešení této problematiky.

3 Vystoupení hostů

3.1 Přemístění kontejnerových stanovišť
Jednání se zúčastnil Ing. Petr Jasinský z odboru městské zeleně a odpadového hospodářství, aby informoval o
řešení poblematiky umístění kontejnerů:

Palachovo náměstí | Problém se týká kontejnerů, umístěných na ulici Javoříčská, před provozovnou pivovaru
Moritz. Obyvatelé okolních domů si již několik let stěžují na nepořádek v okolí těchto kontejnerů, vznikající černé
skládky, apod. Město se tedy rozhodlo stanoviště kontejnerů přesunout na travní pás v ulici Lafayettova, jelikož
je to jediné místo v blízkosti stávajícího stanoviště, kde se nenachází žádné inženýrské sítě (návrh komise
přesunout je kousek níž od stávajícího stanoviště nelze realizovat právě kvůli sítím). Travní pás by byl
vydlážděn, počet kontejnerů bude zredukován. Je to dočasné řešení, než dojde k realizaci plánovaného projektu
revitalizace Palachova náměstí, kde se počítá s jiným umístěním. Podzemní kontejnery v tomto místě nejsou
povoleny. Realizace přemístění kontejnerů na Lafayettovu ulici by měla proběhnout do podzimu tohoto roku.
Komise doporučuje předložit návrh k vyjádření útvaru hlavního architekta.
Kateřinská | Dle pokynu pracovní skupiny v čele s pí. arch. Křenkovou (útvar hl. architekta) a p. náměstkem
Pejpkem bude přesunuto kontejnerové stanoviště na ul. Kateřinská vedle unimobuňky na tržnici, kde nebudou
tak na očích. Komise souhlasí.

 

4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Metodika k instalaci podzemních nádob na tříděný odpad - Předáno



Parkování předními koly | ul.1. Máje - doplnění dopravního značení - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: Požadavky na MPO - Před uzavřením
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: Možnost průjezdu | ul. Panská - Předáno
Zápis č. 8/2023 ze dne 07. 08. 2023: Zábor Dolní náměstí 27 - Vyřešené
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Koše se sáčky pro psy - V realizaci
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Kontrola bezpečnosti stavby, ul. Legionářská - Před uzavřením
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Parkovací politika - Vyřešené
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Tržnice - zvelebení prostoru - V realizaci
Zápis č. 9/2023 ze dne 05. 09. 2023: Výměna stromů, ul. Remešova - Před uzavřením
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: WC v Čechových sadech - Předáno
Zápis č. 10/2023 ze dne 02. 10. 2023: Urgence nevyřešených požadavků - Před uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - změna intervalu placeného parkování - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Parkovací politika - četnost kontroly automobilem s kamerou - Před
uzavřením
Zápis č. 12/2023 ze dne 04. 12. 2023: Oprava chodníku | Kateřinská ulice - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Rozpočet + chodníkovné 2024
Rozpočet KMČ pro rok 2024:

Nákup služeb + běžné opravy 2 x 75 000,- Kč
Pohoštění 1 000,- Kč
Estetizace 300 000,- Kč

Z návrhů komise pro tzv. "chodníkovné" bylo vyhověno opravě ulice Husova. V letošním roce bude provedena
předlažba chodníku na této ulici - úsek II. + III. + IV.

5.2 Podnět veřejnosti | přechod u Bristolu
Na jednání komise přišla paní Boráková s prosbou o pomoc při řešení problematického přechodu pro chodce na
křižovatce u Bristolu (ulice Komenského X Husova).
Přechod je podle místních obyvatel velmi nebezpečný. V dopravní špičce je tu velmi hustý provoz a vozidla,
která odbočují z Husovy ulice doprava směrem na ulici Pasteurova mají zelenou zároveň s chodci, nicméně o
tom neví, jelikož semafor upozorňující na chodce ve vozovce není příliš viditelný.
Místní obyvatelé přicházejí se dvěma návrhy:

Více zviditelnit semafor, který upozorňuje na chodce ve vozovce.
Přechod odstranit úplně, jelikož je možnost přes křižovatku přejít i jinde a bezpečněji. Toto řešení by případně
mohlo ulevit dopravě.

Komise žádá město - odbor dopravy a územního rozvoje o vyjádření týkající se bezpečnosti daného přechodu,
případně o návrh možného řešení problematiky tak, aby se občané cítili při přecházení bezpečně.

5.3 Podnět veřejnosti | Palackého ul.
Komise obdržela podnět týkající se situace na vozovce a tramvajové trati v ulici Palackého u přechodu před
lékárnou. Po poslední rekonstrukci zůstala na vozovce rozlehlá prohlubeň, kde se po každém dešti shromažďuje
blátivá voda z výše položených míst vozovky a kolejí. Po vyschnutí zůstane na vozovce vrstva zaschlého bláta,
kterou projíždějící auta rozjezdí a rozpráší po okolí.
Podnět bude předán k řešení.

5.4 Podnět veřejnosti | Univerzitní ulice
Komise obdržela podnět týkající se opravy Univerzitní ulice, který již projednávala na prosincovém jednání
(zápis č. 12, bod 05.4).  
Bude přidáno jako podnět do hlášení oprav.

5.5 Sousedská slavnost
Letošní sousedská slavnost proběhne opět ve spolupráci s Vědeckou knihovnou, tentokrát v Bezručově ulici.
Termín byl stanoven na 18. - 19. 5. 2024. Komise přispěje na organizaci částkou 25 000,- Kč. 

5.6 Estetizace
Tipy na estetizaci musí být nahlášeny do konce března 2024.



5.7 Kácení stromů
Dle přehledu kácení pro rok 2024 budou odstraněny následující stromy: 

ulice Dobrovského - 2 lísky
tř. Spojenců - 1 líska

Komise předpokládá, že na jejich místě budou opět vysázeny nové stromy.
Komise žádá o odstranění a nahrazení suché lísky na Náměstí Hrdinů (poslední líska v řadě).

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Neoprávněné umísťování kontejnerů

Komise upozorňuje město - majetkoprávní odbor, aby si pohlídali neoprávněné umísťování kontejnerů na
veřejných prostranstvích. Konkrétně na ulici Kateřinská, ale i jinde jsou na chodníku umístěné kontejnery patřící
k bytovým domům.

2 Nebezpečný přechod pro chodce | křižovatka u Bristolu

Komise žádá město - odbor dopravy a územního rozvoje o vyjádření týkající se bezpečnosti přechodu pro
chodce na křižovatce u Bristolu (ulice Husova X Komenského), případně o návrh možného řešení problematiky
tak, aby se občané cítili při přecházení bezpečně.

Přechod je podle místních obyvatel velmi nebezpečný. V dopravní špičce je tu velmi hustý provoz a vozidla,
která odbočují z Husovy ulice doprava směrem na ulici Pasteurova mají zelenou zároveň s chodci, nicméně o
tom neví, jelikož semafor upozorňující na chodce ve vozovce není příliš viditelný.

Místní obyvatelé přicházejí se dvěma návrhy: 1) Více zviditelnit semafor, který upozorňuje na chodce ve
vozovce. 2) Přechod odstranit úplně, jelikož je možnost přes křižovatku přejít i jinde a bezpečněji. Toto řešení by
případně mohlo ulevit dopravě.

3 Nahrazení suché lísky | Náměstí Hrdinů

Komise žádá o odstranění a nahrazení suché lísky na Náměstí Hrdinů (poslední líska v řadě).

8 Obecné informace
Příští jednání komise městské části Olomouc - střed se uskuteční v pondělí 4. března 2024 v 17:00 hodin v
suterénu budovy magistrátu na ulici Hynaisova 10.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 2 / 2024

Datum schválení zápisu: 19. 02. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Vanečková Magdaléna

Zapsal/a:
Krausová Iveta, Mgr.

Ověřil/a:
Vanečková Magdaléna


